
11 در آینه لیگ
فوتبال ایران

در رابطه با فوتبال 
عربستان و ژاپن 

نسبت به فوتبال ما 
چه نقدی دارید؟

شما از حضور مربی و 
بازیکنان خارجی حمایت 
می کنید اما اگر همین 

بازیکنان و مربیان را 
شما بیاورید ولی نتیجه 
نگیرید، بعد می آیید و 
انتقاد می کنید که چرا 
بازیکن و مربی خارجی 
نگرفتید. من معتقدم 

شما می توانید هم 
با مربی ایرانی موفق 

شوید هم با مربی 
خارجی! یک مثال دیگر 

هم می خواهم برایتان 
بزنم؛ شما مکانیک بنز 

را ببرید قطعاً نمی تواند 
پیکان را تعمیر کند 

چون تخصصش را ندارد. 
فوتبال ژاپن و عربستان 

از شما فاصله گرفته 
و این شاید برای شما 

واقعیتی تلخ باشد اما 
این مسأله واقعیتی 

است که حقیقت دارد.
واضح تر در این 

خصوص توضیح 
می دهید؟

تیم ملی مراکش در 
جام جهانی تا مراحل 
پایانی بالا آمد و جزو 

چهار تیم برتر قرار 
گرفت به این دلیل که 

تیم محور بود. منظورم 
این است که الان شما 

نباید دائم از بقیه 
تیم ها تعریف کنید و 

خودتان را پایین بیاورید 
چون در این صورت از 
لحاظ روحی خودتان را 
پایین می آورید و اگر 

تیم تان را خوب بسازید 
و برنامه ریزی و بازی های 

تدارکاتی خوبی داشته 
باشید، قطعاً حرفی برای 

گفتن خواهید داشت. 
بازی فوتبال از سوت 
داور شروع می شود. 

پس همه چیز در آن 
نود دقیقه مشخص 

می شود و اگر خودتان را 
دست کم بگیرید حرفی 

برای گفتن نخواهید 
داشت. سپاهان نایب 

قهرمان آسیا شد و 
پرسپولیس هم در 

چند سال اخیر دو بار 
به فینال رفته. پس 

خودتان را از پیش باخته 
ندانید اما کار و تلاش 

کنید و به معنای واقعی 
تیم محور باشید.

ZOOM

 تارتار: تعطیلات 
برای ما بد نبود

مهــدی تارتــار دربــاره تقابــل تیمش 
بــا پیــکان اینطــور حــرف می زنــد: 
»مثــل همــه بازی هــا، بازی ســختی 
داریــم. تیــم پیــکان، بســیار جــوان 
و دونــده اســت کــه بیــرون از خانــه 
باختــی نداشــته اســت. البتــه اینجا 
انزلــی اســت و کار بــرای همه تیم ها 
سخت تر است. باید برای پیروزی پا 
به پای بازیکنان جوان پیکان بدویم 
و بجنگیــم و از تجربــه بیشــترمان 
اســتفاده کنیــم. اگر به تمــام نکاتی 
کــه در تمرینــات بررســی کردیــم، 
توجــه کنیــم و کــم اشــتباه باشــیم، 
را شکســت  ن  پیــکا نیــم  ا می تو
بدهیم.ایــن نقطــه عطفــی بــرای ما 
خواهــد بــود؛ اگــر می خواهیــم بــا 
تیم های بــالای جدول رقابت کنیم، 
باید برنده باشــیم و اگر می خواهیم 
کمــاکان نگــران باشــیم، امتیــاز از 
دســت می دهیم. بنابرایــن کاملاً بر 
ارزش این سه امتیاز واقف هستیم 
و مثــل همیشــه بــا تمــام تــوان بازی 
می کنیم. دســت تک تک هواداران 
را بــه گرمــی می فشــارم و از آنهــا 
می خواهــم مثل همیشــه مــا را تنها 
نگذارنــد و یــار و همــراه ما باشــند.«

ثیــر  ســرمربی ملــوان دربــاره تأ
تعطیــلات روی شــرایط تیمــش 
معتقــد اســت: »بــه هــر حــال ایــن 
موضوع تأثیرگذار اســت اما با توجه 
بــه اینکه تیم ما دیر تشــکیل شــده 
بود و نیاز داشــتیم که کارهای بدنی 
بیشــتری کنیــم و هماهنگ شــویم، 
بــرای مــا بد نشــد. ضمــن اینکه چه 
در رده باشگاهی و چه در تیم ملی، 
بحــث ملــی مطــرح اســت و بایــد 
احتــرام بگذاریم و اولویت همیشــه 
بــا بازی هــای ملــی اســت. بــا توجــه 
بــه اینکــه مــا چنــد مصــدوم هــم 
داشــتیم، ایــن وقفــه خیلی بــرای ما 
بد نشد و توانستیم بیشتر همدیگر 
را بشناســیم و تمرینــات بیشــتری 
انجــام بدهیــم. بازی های دوســتانه 
خوبی داشــتیم و هدف مان این بود 
کــه در آن مســابقات از همــه نفرات 
اســتفاده کنیــم و کامــلاً بچه هــا را 
بشناسیم. برای بازی آماده هستیم 
و ان شــاءالله بتوانیــم بــا ارائــه یــک 
بــازی خوب و دلچســب، ســه امتیاز 

بــازی را بــه دســت بیاوریــم.«
او دربــاره غایبــان ملوان بــرای دیدار 
بــا پیــکان و همچنین جذب بازیکن 
جدید توســط این باشگاه می گوید: 
»ما یکی دو مصدوم داریم که هنوز 
وضعیت شــان مشــخص نیســت و 
باید بررســی شود. در این تعطیلات 
توانســتیم از چنــد بازیکــن خــوب 
بهــره ببریــم کــه اجــازه بدهیــد بعــد 
از بــازی دربــاره آنهــا صحبــت کنیم. 
قبل از بازی دوست نداریم خیلی از 
نــکات را بگوییم؛ بازی مهمی داریم 
و ان شــاءالله بعــد از بــازی همه چیز 

مشــخص می شــود.«

 zمصاحبه

تیــم فوتبــال نســاجی در حالــی موفــق 
بــه کســب پیــروزی دو بــر صفــر در 
نخســتین مســابقه تاریخ خود در لیگ 
قهرمانــان آســیا مقابــل بمبئــی ســیتی 
هند شــد که ســه بازیکن زیر 25 ســال 
در ترکیــب ایــن تیــم حضــور داشــتند. 
ســید محمــد احســان حســینی و 
محمدرضــا آزادی موفــق بــه گلزنــی 
شــدند، امــا عــلاوه بــر آنهــا ســید مهــدی 
رحمتــی بازیکنــان جــوان دیگــری را هم 

بــه زمیــن فرســتاد.
نســاجی در هفتــه اول لیــگ برتــر 
مقابــل پیــکان احــد جمشــیدی 20 
ساله را در ترکیب ابتدایی داشت ولی 
دیــروز مهــدی رحمتــی بــه دلیل آســیب 
دیدگــی نتوانســت از ایــن مهاجــم بهــره 
ببــرد و از ســوی دیگــر عــلاء عبــاس را 
بــه علــت عــدم صــدور ویــزا و آریــا برزگــر 
را بخاطــر حضــور در اردوی تیــم امیــد 
ایــران در فهرســت نفراتــش نمی دیــد 

کــه در ایــن شــرایط تصمیــم گرفــت 
در کنــار اســتفاده از بازیکنــان جــوان 
در ترکیــب، تعویضی هــای کــم ســن 
و ســال هــم وارد مســابقه بــا بمبئــی 

ســیتی هنــد کنــد. 
در شــرایطی کــه نونــو اســپانیایی هنــوز 
به شــرایط جســمانی مطلوبی نرســیده 
و نتوانســت بــرای نســاجی مقابــل 
ــرود،  ــه میــدان ب ــد ب بمبئــی ســیتی هن
مهــدی رحمتــی مهره هــای جــوان 

و زیــر 20 ســالی مثــل امیرحســین 
مهجــوری، امیرحســین ســام دلیری، 
حســن امــدادی، مرصــاد ســیفی و 
محمدامیــن رضایــی را در لیســت 
گذاشــته بــود تــا تجربــه آســیایی بــرای 

آنهــا بــه دســت بیایــد. 
نســاجی کــه در لیــگ برتــر از مهره هــای 
مثــل جمشــیدی،  ل  ســا  2 1 یــر  ز
ســام دلیری و مهجــوری بهــره بــرده 
بــود، دیــروز بــا نظــر رحمتــی دوبــاره 

مهجــوری را در یــک رقابــت آســیایی 
وارد زمیــن کــرد تــا تجربــه جدیدی برای 
ایــن بازیکــن رقــم بخــورد. مهجــوری 
20 ســاله و بومــی کــه همــراه بــا علــی 
داوران 22 ســاله به عنــوان بازیکــن 
تعویضــی در ترکیــب نســاجی مقابــل 
بمبئــی ســیتی هنــد قــرار گرفتنــد، 
توانســتند عملکــرد خوبــی از خــود 
بــر جــای بگذارنــد و برتــری نســاجی را 

حفــظ کننــد.

حضور سه بازیکن زیر 25 سال در ترکیب نساجی 

بهره کشی رحمتی از جوانان

مهرداد عبدی

در تهران درمان می کند

مهرداد عبدی، کاپیتان اول نساجی به عنوان بازیکن تعویضی در نیمه دوم 
مقابل بمبئی سیتی به میدان رفت و در لحظات پایانی مسابقه آسیب دید. 
عبــدی در برخــوردی ســنگین با بازیکن بمبئی ســیتی از ناحیه گونه آســیب 
دیــد و بلافاصلــه بعــد از پایــان بــازی بــرای عکس بــرداری راهی بیمارســتان 
شــد. وضعیــت ایــن بازیکــن هنــوز مشــخص نیســت و بعــد از بازگشــت به 

ایــران، بایــد مورد مداوا قــرار گیرد.

محمد حسینی:

تراکتور همان تیم ترسناک می شود

محمــد حســینی دربــاره شــرایط تراکتور می گویــد: »در حال حاضر شــرایط 
خیلی بهتر شــده و تعطیلات هم به هماهنگی بیشــتر تیم مان کمک کرده 
اســت. امیــدوارم از هفتــه آینــده شــاهد تراکتور واقعی باشــیم که هر تیمی 
از مقابلــه بــا آن تــرس دارد. برای تیم هوادار احتــرام زیادی قائلم و به نظرم 
تیم کاملاً با شــخصیتی اســت. خودم هم شــرایط خیلی خوبی را در آن تیم 

تجربــه کردم و ســال فوق العــاده ای برایم بود.«

فراز کمالوند:

خرم آبادی ها منتظر نتایج بهتری باشند

خیبر خرم آباد از سه بازی اول خود در لیگ دسته اول دو شکست و یک 
پیروزی کسب کرده است. فراز کمالوند در نقش مدیرعامل این تیم می گوید: 
»این ابتدای کار است و ما از کادرفنی حمایت می کنیم. تیم مان خوب بازی 
می کند در هر سه بازی مالک توپ و میدان بودیم حالا یک مقدار بد شانسی 
آوردیم. قطعاً تیم را بازسازی می کنیم و جای نگرانی نیست. تا همین 
هفته ای که پیش رو داریم تیم را به شرایط آرمانی خودش برمی گردانیم.«

 zگزارش

 پطروسیــــان: فوتبــــــــال ایـــــران
 از ژاپن و عربستان فاصله گرفته

این روزها پرسپولیس به دلیل 
داشتن تنها یک دروازه بان بزرگ 
با مشکلاتی مواجه شده. در این 

رابطه چه نظری دارید؟
به هر حال همیشه در یک تیم باید دو 
دروازه بان خوب و قابل اتکا وجود داشته 
باشند که شاید در این بین همیشه 
یکی از دیگری کمی بهتر باشد و این 
موضوع در همه تیم های دنیا کم و بیش 
دیده می شود. در دل این نکته هم البته 
همیشه یک مسأله مهم وجود دارد که در 
یک تیم دو دروازه بان خوب به همدیگر 
کمک چندانی نمی کنند و به هر حال 

منتظر اشتباه دروازه بان دیگر هستند 
تا به قولی خودشان در درون دروازه کار 

را بگیرند.
اما بر خلاف نظر شما کارشناسان 

دروازه بانی هم در ایران هستند 
که معتقدند دو دروازه بان خوب 

به دلیل فنی و رقابتی به هم کمک 
می کنند!

به هر حال هر دو دروازه بان با باشگاه 
قرار داد می بندند و همه آنها هم سعی 
می کنند فیکس باشند مضاف بر اینکه 
هر دروازه بانی هم خوب می داند که اگر 
ذخیره شود، سال بعد قطعاً با او قرارداد 
کمتری بسته می شود. به همین دلیل 
اگر بازیکنی ذخیره بنشیند حتماً می گوید 
و پنهان و آشکار از این نکته حرف می زند 
که چرا من نیستم و دروازه بان دیگر بازی 
می کند و آنجا دیگر حرف از پرسپولیس 
و استقلال نیست و برای همه تیم ها در 

سطح اول این قضیه صدق می کند.
بعضی ها هم معتقدند باید در مورد 
دو دروازه بان خوب سیستم نوبتی را 

به کار گرفت!
نه من سیستم دروازه بان نوبتی را قبول 
ندارم و معتقدم دروازه بان اگر اشتباه 
نکند یا کم اشتباه هم باشد باید بازی کند.

در خصوص خود شما هم این 
مسأله صدق می کرد؟!

من هم اشتباه می کردم اما اشتباه من کم 
بود و به قولی خیلی کم پیش آمده بود که 
گل بد بخورم. از این رو بود که چون کم 
اشتباه می کردم سر مربی تیم مان همیشه 
مرا درون چهار چوب قرار می داد. الان 
هم که شما بحث دروازه بان خوب دوم 
را مطرح می کنید باید دو، سه گلر باشند 
چون بالاخره برای دروازه بان اول ممکن 

است مصدومیتی وجود بیاید.
اما اعتماد کردن به دروازه بان جوان 

در تیم های بزرگ ایرانی بسیار 
سخت است؟

نه من این حرف را قبول ندارم چون بالاخره 
شما یک دروازه بان جوان را بیست دقیقه 
یا نیم ساعت در بازی اول امتحان می کنید 
که اگر از این آزمایش سر بلند بیرون آمد 
شما سعی می کنید این مدت را به یک 
نیمه ارتقا دهید و کم کم او را هم به یک 

دروازه بان قابل اعتماد تبدیل سازید.
به نظر بعد از پایان فوتبال تان خیلی 

از جهان فوتبال فاصله گرفتید؟
من تیم ملی کشورم را دوست دارم و 
بازی های جام جهانی را هم تماشا کردم. 
جدا از این بازی های تیم ملی ایران را هم 
در جام جهانی دیدم اما اینکه بگویم واقعاً 
یک تیم باشگاهی خاص را دوست دارم 

چنین چیزی در مورد من وجود ندارد.
دوست صمیمی شما نوید کیا بود اما 
به نظر الان خبر ندارید که دو سالی 

می شود که مورایس دستیار سابق 
مورینیو سر مربی سپاهان شده!

مهم نیست یک مربی دستیار یا رفیق چه 
کسی بوده و نکته مهم این است که بتواند 

سپاهان را قهرمان کند.
به نظر الان چون بیزینس می کنید 

دیگر دور و بر فوتبال را خط 
کشیده اید!

من 24 سال دنبال توپ دویدم و آن زمان 
این شغلم بود و چون با یک تیم قرارداد 
داشتم با همه توان تلاش کردم اما برای 
من فوتبال تمام شد چون همه چیز را در 
فوتبال دیدم. چون خیلی سختی کشیدم 
به همین دلیل فکر می کنم چرا باید دوباره 
دنبال فوتبال بروم و در عالم مربیگری 
دوباره تلاش کنم. از این رو چسبیده ام 
به زندگی  و خانواده ام. خدا را شکر زندگی 
خوبی دارم و سه نوه شیرین دارم که از 

وجود آنها لذت می برم.

تعمیرکار بنز نمی تواند پیکان تعمیرکند

 zگفت وگو

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار
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 آرمناک پطروسیان بهترین دروازه بان 
خارجی که وارد فوتبال ایران شد و سال ها 
در تیم های سپاهان و ذوب آهن بازی های 
خوبی را از خود در ذهن هواداران 
فوتبالدوست ایرانی به یادگار گذاشت، 
حالا در کشور خودش ارمنستان زندگی 
خوب و موفقی را در کنار خانواده اش 
سپری می کند. بد ندیدیم به بهانه شرایط 
دروازه بان های کشورمان و شرایط این 
روزهای فوتبال ایران گفت و گویی با 
پطروسیان داشته باشیم.


